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J.nr. 2022-5889  

Den 30. september 2022 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1341 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 13. september 2022. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 1341 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Ministeren bedes redegøre for den nuværende lystfiskerstrategi, for resultaterne heraf i den årrække 

strategien har forløbet, og for hvad der skal til for at sikre forlængelse af strategien og aktiviteterne, 

herunder hvad der skal sættes af årligt på den kommende finanslov, således at det sikres, at lystfisker-

strategien ikke automatisk standser den 31. december 2022, som den aktuelt står til at gøre?” 

Svar 

./. Med hensyn til den nuværende lystfiskerstrategi og resultaterne heraf henvises til besvarelsen af 16. 

september 2022 af spørgsmål nr. 1187 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg. 

 

I tillæg hertil kan jeg oplyse, at der på finansloven for 2018 blev afsat en fireårig bevilling på i alt 32,0 

mio. kr. til Center for Kyst- og Lystfiskerturisme, der udløb i 2021.  

 

Ifølge Assens Kommunes afrapportering fra juni 2022 har der været anvendt i alt 8,8 mio. kr. til strate-

gien i perioden fra 2018-2021. Det vil sige, at der i gennemsnit er anvendt 2,2 mio. kr. årligt i perioden 

til strategien. Ifølge afrapporteringen har der i alt været anvendt 11,1 mio. kr., og der er således 20,9 mio. 

kr., der ikke er anvendt. Disse midler er pt. tiltænkt bygning af Center for Kyst- og Lystfiskerturisme og 

ikke strategien.      

 

Jeg forventer at forelægge et aktstykke, hvori der bl.a. vil blive tilvejebragt 1,5 mio. kr. til strategien i 

2023. Desuden forventes en dialog med Assens Kommune om en evt. omdisponering af midler hidtil 

tiltænkt bygningen af centeret til strategien. Aktstykket vil også muliggøre dette. Såfremt yderligere mid-

ler skal tilføres, vil dette skulle ske f.eks. i forbindelse med en finanslovsforhandling. Hvor meget, der 

ville skulle tilføres, vil afhænge af ambitionsniveauet og kan b.la. ses i lyst af, at der som nævnt har været 

anvendt 2,2 mio. kr. i gennemsnit hidtil. Det forventes, at Assens Kommune vil foreslå et niveau højere 

end 2,2 mio. kr.  

 

Rasmus Prehn  
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Nicolai Højlund 

Offentligt
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1341

Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22



 

 

2 

 


	Spørgsmål nr. 1341 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg
	Svar

